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Komunikat z posiedzenia 

Rady Krajowej Sekcji Nauki NSZZ „Solidarność” 
posiedzenie w trybie zdalnym, 07.06.2024 r. 

 

W posiedzeniu Rady KSN NSZZ ”Solidarność” wzięło udział 19 członków Rady, 4 członków 

Komisji Rewizyjnej oraz pracownica biura KSN.   

Członkowie Rady KSN minutą ciszy i modlitwą uczcili pamięć zmarłego 1 czerwca 2024 r. kol. 

Marka Gutowskiego. Kol. Marek Gutowski był przez wiele kadencji członkiem Rady oraz Prezydium KSN. 

Reprezentował Instytuty PAN. Pogrzeb odbył się 6 czerwca w Warszawie.  

Tematy podejmowane podczas obrad: 

1. Rada KSN przyjęła uchwałę w sprawie wysokości składki afiliacyjnej do EI/ETUCE za rok 2024.  

2. Rozszerzenie składu Prezydium Rady KSN o przedstawiciela szkół artystycznych – Rada 

zaakceptowała propozycję Przewodniczącego KSN o zwiększeniu liczby członków Prezydium  

o przedstawiciela szkół artystycznych.  

3. Rada podjęła uchwałę przekształcającą Zespół ds. szkół artystycznych w Komisję ds. Szkół 

Artystycznych. Przewodniczącą Komisji została Katarzyna Winkler. 

4. Sprawa braku środków finansowych na pełne pokrycie wzrostu wynagrodzeń pracowników 

uczelni medycznych – problem zreferowała przew. Komisji ds. Uczelni Medycznych kol. Iwona 

Jędrychowska. Według informacji przedstawicieli uczelni medycznych należących do KSN, uczelnie 

te nie otrzymały 100% potrzebnych kosztów na pokrycie wzrostu wynagrodzeń od 1 stycznia br. 

w wysokości deklarowanej przez Premiera RP tj. nauczyciele akademiccy – o 30% wynagrodzenia 

zasadniczego, a pozostali pracownicy - o 20% wynagrodzenia zasadniczego odniesionego do 
wynagrodzeń na 31 grudnia 2022 r. Z przeprowadzonej analizy wynika, że uczelnie medyczne 

otrzymały o około 10% mniej środków niż wynikało z deklaracji rządowych. Delegacja KSN  

(I. Jędrychowska, B. Dołęga, M Kisilowski) była na spotkaniu z Podsekretarzem Stanu  

w Ministerstwie Zdrowia Markiem Kosem w celu wyjaśnienia braku środków na zapowiadane 

podwyżki wynagrodzeń. Kol. K. Winkler poinformowała, że podobny problem braku środków na 

wymaganą podwyżkę wynagrodzeń dotyczy także uczelni artystycznych. Rada KSN podjęła decyzję 

o wystosowaniu pisma do Ministra Zdrowia i Ministra Finansów oraz Premiera o sytuacji  

w uczelniach artystycznych z prośbą o rozwiązanie problemu braku środków na zapowiadany 

wzrost wynagrodzeń.  

5. Komunikaty i wydarzenia:  

a) W dniu 17 kwietnia odbyło się spotkanie przedstawicieli KSN z Podsekretarzem Stanu  

w Ministerstwie Zdrowia Marcinem Kosem (cel i uczestnicy - jak wyżej w pkt. 4). 

b) W dniu 23 kwietnia odbyło się spotkanie przedstawicieli KSN z przedstawicielami Rady Nauki 

i Szkolnictwa Wyższego ZNP – omawiane były wspólne propozycje zmian w ustawie PSW; 

zostało zgłoszone do ministerstwa wspólne stanowisko dotyczące tzw. zmian punktowych  

w Ustawie. 

c) W dniu 25.04 br. odbyło się posiedzenie Sejmowej Komisji Edukacji, Nauki i Młodzieży 

poświęcone rozpatrzeniu informacji o działaniach Polskiej Akademii Nauk, Centrum 

Łukasiewicz oraz Narodowego Centrum Nauki. KSN reprezentowała  kol. Justyna Piwowońska. 
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d) W dniu 8 maja odbyło się posiedzenie Rady Sekretariatu Nauki i Oświaty. 

e) W dniu 16 maja odbyło się posiedzenie Narodowej Rady Rozwoju - zespołu ds. rodziny, edukacji 

i wychowania. W spotkaniu uczestniczyli przedstawiciele KSN – D. Szczukocki, B. Dołęga,  

M. Kisilowski, M. Sawicki. 

f)  W dniu 17 maja odbyło się szkolenie pt. „Rola i zadania Komisji Rewizyjnych” organizowane 

przez KSN przy współudziale Krajowego Sekretariatu NiO, 

g) Kol. Katarzyna Winkler, przew. Komisji ds. Szkół Artystycznych poinformowała, że odbyło się 

spotkanie przedstawicieli szkół artystycznych dotyczące realizacji wzrostu wynagrodzeń oraz 

innych problemów występujących w tych szkołach; kolejne spotkanie ma się odbyć 19 czerwca. 

h) Kol. A. Białowolska-Tejchman poinformowała, że w wyniku Jej interwencji spotkanie 

Międzynarodowego Komitetu ds. nauki i szkolnictwa wyższego, które odbywa się dwa razy  

w roku, odbędzie w formie on-line we wrześniu br.  

i) Wymieniono doświadczenia i wyniki podpisanych Porozumień zawartych przez poszczególne 

komisje zakładowe w sprawie wzrostu wynagrodzeń od 1 stycznia 2024 r. W dyskusji 

podkreślano, że podpisując porozumienie dotyczące wzrostu wynagrodzeń wszystkie strony 

powinny takie porozumienie podpisać. Ponadto, jako związek zawsze powinniśmy dążyć do  

wykorzystania wszelkich narzędzi prawnych, aby władze danej uczelni wraz z działającymi tam 

związkami podpisały porozumienie.     

j) Kol. Justyna Piwowońska przewodnicząca Komisji ds. Instytutów Badawczych i Jednostek PAN 

poinformowała, że odbyły się (on-line) spotkania przedstawicieli instytutów dniach 18.04, 

06.05, 28.05. Spotkania mają na celu integrację środowiska oraz wzmocnienie wspólnych 

działań na rzecz wzrostu wynagrodzeń oraz przygotowanie się do nowelizacji ustawy  

o instytutach badawczych. Planowane jest spotkanie z wiceministrem M. Gdulą. 

6. Nowelizacja ustawy - Prawo o szkolnictwie wyższym i nauce – kol. B. Dołęga oraz M. Kisilowski 

poinformowali, że odbyło się kilka spotkań z przedstawicielami Ministerstwa w sprawie tzw. 

punktowych zmian w ustawie PSWiN. W ostatnim czasie, Ministerstwo przygotowuje się także do 

zmian systemowych. W zakresie propozycji zmian systemowych, podstawowymi propozycjami 

zmian w Ustawie powinno być przywrócenie samorządności akademickiej w uczelniach oraz 

zmiana roli rad uczelni. Kol. M. Kisilowski zwrócił uwagę na dużą złożoność prac w przygotowaniu 

propozycji zmian systemowych w ustawie, ze względu na to, że zmiana zapisu w jednym  

z artykułów pociąga za sobą zmiany często wielu innych zapisów.   
 

7. O. Andrzej Pietrzak przekazał informację, jaką uzyskał od dyrektora spraw kanonizacyjnych 

Archidiecezji Warszawskiej w sprawie zgłoszonego przez Krajową Sekcję Nauki uzdrowienia za 

sprawą błogosławionego ks. Jerzego Popiełuszki. Zgłoszony przypadek uzdrowienia został 

skierowany do opinii lekarskiej.  
 

8. Ustalono terminy posiedzeń Prezydium oraz Rady KSN w II półroczy 2024 r. 

 

Opracowanie: M. Sapor, M. Kaczyńska 


